
meer financiële ruimte om rekening
te kunnen houden met belangrijke
humane overwegingen.

Minister Verdonk: Wij hebben met
het COA een bepaald bezettings-
percentage aangehouden. Het COA
zit daar op dit moment reeds onder,
omdat de krimp zo snel is gegaan
dat het daar niet tijdig genoeg op
heeft kunnen anticiperen. Wij willen
het bezettingspercentage zo snel
mogelijk weer naar het afgesproken
niveau brengen.

Het COA wordt generaal gefinan-
cierd. Het is een krimp- maar ook
een groeiorganisatie. De middelen
worden op grond van de werkelijke
bezetting ter beschikking gesteld.
Deze bezetting hoort 95% te zijn. Het
past niet in deze tijd om asielzoekers-
centra die maar voor 20% of 50%
bezet zijn, open te houden.

De heer Dijsselbloem (PvdA):
Voorzitter. Zal de minister van
Financiën, voordat de minister extra
geld krijgt, niet wel degelijk extra
eisen stellen in termen van versobe-
ring van de opvang? Gaat dat dan
uiteindelijk toch niet ten koste van de
kwaliteit van de opvang? We hebben
het over de kwaliteit van het omgaan
met mensen. Welke humanitaire
normen houdt de minister dan nog
overeind? Vindt zij dat het financieel
kader te allen tijde overeind moet
blijven en dat alle omgangsvormen
met mensen daar uiteindelijk aan
ondergeschikt zijn?

Minister Verdonk: Zoals reeds
eerder opgemerkt, zullen de slechtste
asielzoekerscentra worden afgebro-
ken. Er blijft een categorie centra
over die betere mogelijkheden biedt
aan asielzoekers om te wonen.

De heer Dijsselbloem doet alsof er,
wanneer wij vasthouden aan die
95%, dan geen humanitaire opvang
zal zijn. Dat is niet het geval. De
opvang in onze asielzoekerscentra is
zeer humanitair. De professionals bij
het COA doen hun uiterste best om
te zorgen dat de mensen van deze
hele krimpoperatie zo min mogelijk
nadelige gevolgen ondervinden. Ik
zie niet in dat dit twee tegenstrijdige
lijnen zijn.

Mevrouw Vos heeft een vraag
gesteld over de andere bestemming
van COA-huisvestingvoorzieningen.
Er wordt al met heel veel instanties
overlegd, onder andere met de Raad
voor het vastgoed, over de inzet van
COA-vastgoed voor andere doelein-

den. Ik ben daar een groot voorstan-
der van, want het is zonde, als alle
capaciteit van het COA-vastgoed
wordt vernietigd, niet meer wordt
gebruikt of verpaupert. Wij plegen
daartoe volop inspanningen, zodat
deze motie wat mij betreft overbodig
is.

Mevrouw Vos (GroenLinks): Wij
vragen specifiek om te kijken naar
maatschappelijke opvang, waar grote
nood is. Is de minister bereid om na
te gaan of leegstaande centra
daarvoor ingezet kunnen worden?

Minister Verdonk: Er wordt breed in
de maatschappij gekeken, dus dat
geldt ook voor maatschappelijke
opvang. Ik ontraad de andere moties
van mevrouw Vos.

Dan kom ik op de motie van de
heer Dijsselbloem. Ik heb al gezegd
dat er heel zorgvuldig met school-
gaande kinderen wordt omgegaan.
Het grootste deel van de mensen
wist al eerder dat zij moesten
verhuizen. Die verhuizingen
gebeuren in de schoolvakanties. Met
deze extra krimp kan ik dat niet
garanderen, maar wij zullen daar
echt heel zorgvuldig mee omgaan. Ik
wil deze motie dan ook ontraden.

De heer Dijsselbloem (PvdA): Is de
minister bereid, aan de inspectie
voor het onderwijs te vragen wat de
effecten zijn, als schoolgaande
kinderen meerdere malen in een jaar
moeten verhuizen? Dat wordt niet
langer uitgesloten en het kan kriskras
door het land zijn. Is de minister
bereid om daarover een spoedadvies
te vragen aan de onderwijsinspectie?

Minister Verdonk: Wij gaan er nog
steeds vanuit dat het COA zo
zorgvuldig mogelijk met mensen
omgaat. Het uitgangspunt dat ik
steeds benadruk, is dat de medewer-
kers van het COA dat doen. Maar ik
heb geen enkel bezwaar tegen een
snel onderzoek door de inspectie en
ik zal dat deel van de motie
overnemen.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, aan het
eind van de vergadering over de
ingediende moties te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Ik heb gebruik-
gemaakt van de mogelijkheid voor

de voorzitter om tussentijds een punt
aan de agenda toe te voegen. Dat is
het verslag van het algemeen
overleg over kinderopvang dat is
aangevraagd door mevrouw
Tonkens. Dat wordt aan de agenda
toegevoegd na het verslag van het
algemeen overleg over SUWI,
waarmee wij zo dadelijk beginnen. Ik
maak gebruik van het feit dat wij zo
mooi op schema zijn om de
vergadering vijf minuten te schorsen.

De vergadering wordt enkele
minuten geschorst.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van een algemeen overleg
op 25 juni 2003 over SUWI.

©

Mevrouw Noorman-den Uyl (PvdA):
Voorzitter. Gisteren was in het
algemeen overleg de nieuwe
hoofdvestiging van het UWV aan de
orde. Naar het zich laat aanzien zijn
de kosten hiervan buitenproportio-
neel. De minister heeft de Kamer een
onderzoek toegezegd, maar hij wilde
niet verder gaan dan een vergelij-
kend onderzoek. Ik heb daarom de
eer, de volgende motie in te dienen.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

overwegende dat uit de brieven van
het UWV en de Rijksgebouwendienst
blijkt dat er sprake is van uitzonder-
lijk hoge uitgaven van € 918 per m2

voor 62.000 m2 voor inrichtings-
kosten in de toekomstige hoofd-
vestiging van het UWV;

constaterende dat het door de
minister toegezegde nader onderzoek
naar de hoogte van de uitgaven zich
beperkt tot een benchmark van
uitgaven van vergelijkbare gebouwen
de toets op een sobere norm voor de
hoogte van de uitgaven;

verzoekt de regering, alle relevante
begrotingen en overeenkomsten
inzake huur en gebruik, verbouw,
inrichtingskosten en ingebruikname,
inclusief installaties en apparatuur
per gebouw van de nieuwe
hoofdvestiging van het UWV
openbaar te maken;

Verdonk
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verzoekt voorts, ervoor te zorgen dat
er geen verdere uitgaven worden
gedaan of verplichtingen worden
aangegaan die het bedrag van de
kosten van een gemiddelde
kantoorlokatie te boven gaan, in
afwachting van de rapportage van de
minister aan de Kamer en het
oordeel van de Kamer daarover,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door de leden Noorman-
den Uyl en De Ruiter. Naar mij blijkt,
wordt zij voldoende ondersteund.

Zij krijgt nr. 74 (26448).

De heer Aptroot (VVD): Wat wil
mevrouw Noorman met deze motie
bereiken? De minister heeft begrepen
hoe kritisch de Kamer op dit punt is
en hij is dit trouwens ook. Hij heeft
een onderzoek toegezegd, waarbij
volledige openheid wordt betracht bij
de vergelijking met andere situaties.
Er is sprake van een soort
benchmark. Hij weet dat de
VVD-fractie heeft gezegd: als er daar
sprake is van een foute mentaliteit,
trekken wij de meest ernstige
conclusies. Daar is gisteren
uitgebreid over gesproken. Wat moet
er naast het onderzoek nog meer
gebeuren?

Mevrouw Noorman-den Uyl (PvdA):
De minister wilde gisteren niet
verder gaan dan een vergelijkend
onderzoek op basis van vierkante
meters kantoorgebouwen. Ik heb
echter opnieuw informatie gekregen
waaruit blijkt dat er veel meer aan de
hand is en dat er aanzienlijk hogere
bedragen worden besteed aan het
gebouw dan in de brief van het UWV
worden genoemd. De onderste steen
moet dan ook boven komen. Zo kan
het niet in Nederland. Ik verzoek de
minister dan ook vriendelijk om
informatie over de feitelijke kosten. Ik
ben blij met het vergelijkend
onderzoek, maar wij moeten echt
weten wat er aan de hand is.

Mevrouw Verburg (CDA): Het gaat
om de geloofwaardigheid van
toezeggingen door de minister op dit
punt. Hij heeft toegezegd dat hij
zowel de huisvestings- als de
inrichtingskosten nader zal onderzoe-
ken. Hij heeft op ons verzoek ook
toegezegd dat hij na zal gaan of hem
de goede informatie is verstrekt.
Kortom, ik denk dat de motie
volstrekt overbodig is.

Mevrouw Noorman-den Uyl (PvdA):
Mevrouw Verburg, u heeft in het
overleg de minister gevraagd om
ervoor te zorgen dat er geen
buitenproportionele uitgaven gedaan
zullen worden. De minister heeft
geweigerd, dat toe te zeggen.
Anderen, waaronder ikzelf, hebben
gevraagd om de cijfers. Wij moeten
naar eigen oordeel kunnen toetsen.
De minister wilde dit niet toezeggen.
Ik heb hier aan het slot van het
overleg nog eens nadrukkelijk om
gevraagd. Het kan zijn dat de
minister inmiddels een andere
opvatting heeft. Dat wachten wij dan
even af. Ik beschik over informatie
waaruit valt op te maken dat er veel
meer aan de hand is dan de cijfers,
het UWV en de brieven ons willen
doen geloven. Het is nodig verder te
kijken dan vierkante meters
kantoorruimte. Ik nodig de minister
uit, gewoon de onderste steen boven
te halen. Ik stel mij voor dat de
minister dat nog wel graag wil ook.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

overwegende dat de evaluatie van de
Regionale platforms arbeidsmarkt-
beleid laat zien dat er in korte tijd
een landelijk dekkend netwerk is
ontstaan en dat die samenwerking
op uitvoeringsniveau van groot
belang is voor de werkloosheids-
bestrijding;

overwegende dat het abrupt
beëindigen van de tijdelijke
stimuleringsregeling een te groot
afbraakrisico met zich meebrengt;

verzoekt de regering, de
stimuleringsregeling geleidelijk in
twee tranches af te bouwen tot 2006,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door het lid Noorman-
den Uyl. Naar mij blijkt, wordt zij
voldoende ondersteund.

Zij krijgt nr. 75 (26448).
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De heer De Ruiter (SP): Voorzitter.
Mevrouw Noorman zei net over
informatie te beschikken. Ik beschik
ook over informatie die weer

verschilt van die tijdens het AO van
gisteren. Ik zal die informatie aan al
mijn collega’s ter beschikking stellen.
Zij is nogal schokkend. Hadden wij
het gisteren nog over een overschrij-
ding bij de bouw van het gebouw
van het UWV van 1,6 mln euro, uit
de informatie waarover ik nu
beschik, blijkt dat het om 12 mln
euro zou gaan!

Ik stond een keer bij het UWV voor
de deur met de leus: voor de raad
van bestuur is ons niks te duur. Dat
lijkt een beetje de mentaliteit te zijn.

De voorzitter: Het is de bedoeling
dat u heel kort een motie toelicht. Zo
doen wij dat al de hele dag.

De heer De Ruiter (SP): Ik was aan
mijn laatste zin toe, voorzitter.

De mentaliteit is blijkbaar: met de
minister hebben wij niks te maken. Ik
vind het zorgelijk dat de minister niet
goed wordt geı̈nformeerd. Om die
reden dien ik de volgende motie in.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

overwegende dat verwarring is
ontstaan omtrent de juistheid van de
informatie die door de raad van
bestuur van het UWV is verstrekt aan
de minister met betrekking tot de
verbouwings- en inrichtingskosten
van de toekomstige hoofdvestiging
van het UWV;

constaterende dat hierdoor het
noodzakelijke vertrouwen lijkt te zijn
geschaad;

verzoekt de regering, in het door de
minister toegezegd nader onderzoek
naar de hoogte van de uitgaven
tevens te willen betrekken een
onderzoek naar de juistheid van de
informatie die aan de minister is
verstrekt,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door de leden De Ruiter
en Noorman-den Uyl. Naar mij blijkt,
wordt zij voldoende ondersteund.

Zij krijgt nr. 76 (26448).

Noorman-den Uyl
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Mevrouw Verburg (CDA): Voorzitter.
Wij hebben het gisteren in het
SUWI-overleg ook nog over andere
zaken gehad, zoals de samenwer-
king, het tempo, de kwaliteit en de
mate van rechtmatigheid van
uitwisseling van gegevens. Wij
stellen vast dat het gegevensverkeer
tussen de Centra voor werk en
inkomen en UWV, respectievelijk
gemeenten zeer te wensen overlaat.
Met het oog op de nieuwe Wet werk
en bijstand is het echt nodig, die
samenwerking te optimaliseren. Om
die reden dien ik de volgende motie
in.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

overwegende dat gemeenten en het
UWV hun functie als poortwachter
moeten kunnen waarmaken;

van oordeel dat de samenwerking
van de CWI’s met respectievelijk het
UWV en gemeenten te wensen
overlaat, waardoor de reı̈ntegratie en
uitkeringsverstrekking niet optimaal
zijn;

verzoekt de regering, ervoor zorg te
dragen dat de huidige serviceniveau-
overeenkomsten (SNO’s) van
gemeenten en UWV met de CWI’s zo
spoedig mogelijk worden omgezet in
prestatiecontracten op basis waarvan
zowel kwalitatief als kwantitatief
afspraken worden gemaakt,

en gaat over tot de orde van de
dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgestel door de leden Verburg,
Aptroot en Bakker. Naar mij blijkt,
wordt zij voldoende ondersteund.

Zij krijgt nr. 77 (26448).
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Minister De Geus: Voorzitter. Ik zal
reageren op een aantal moties; de
staatssecretaris zal ingaan op de
andere moties.

In de motie van mevrouw
Noorman-Den Uyl en de heer De
Ruiter over het gebouw van UWV
zitten twee verzoeken aan de
regering. Ten eerste wordt verzocht

om openbaarmaking van alle
relevante begrotingen et cetera. Ik
heb gisteren in het Kamerdebat
aangegeven dat ik genoeg had aan
de informatie die UWV mij op papier
heeft verstrekt. Er komen langs alle
kanten nadere gegevens. Ik zeg u
graag toe dat ik mij een zelfstandig
oordeel zal vormen over die
gegevens betreffende begrotingen,
overeenkomsten en dergelijke en dat
ik u die gegevens zal doen toeko-
men. Daarbij gaat het wat mij betreft
niet om informatie op detailniveau,
want dat is voor mij niet relevant.
Het gaat mij om het geaggregeerde
niveau dat relevant is voor de te
maken vergelijking. Ik zeg u toe dat
ik mij een zelfstandig oordeel zal
vormen over de totale kosten.
Daaronder begrijp ik inderdaad de
verschillende kosten die zijn
genoemd. Dat helpt, omdat wij
daarbij ook de ICT-kosten betrekken.
Ik zeg u ook toe dat ik de bevindin-
gen daarvan openbaar zal maken
door ze aan u te geven. Ik ga ervan
uit dat wij elkaar daarop kunnen
vinden. Nogmaals, het gaat niet om
de openbaarmaking van alle
gegevens die ik vind, maar om het
totaal van de gegevens die relevant
zullen zijn voor de benchmark.

Ten tweede wordt verzocht om
ervoor te zorgen dat er geen verdere
uitgaven worden gedaan of
verplichtingen worden aangegaan.
Daarmee vraagt u eigenlijk om een
algemene bouwstop. Ik ontraad de
Kamer om er op dit moment
uitspraken over te doen. Ik heb
gisteren al gezegd dat ik mij zal
verstaan met de raad van bestuur
van UWV. U kunt ervan op aan dat er
in de tussentijd geen gekke of rare
dingen gebeuren. Ik ben politiek
verantwoordelijk voor wat er
gebeurt. Ik heb een afstemming met
de raad van bestuur van UWV. Ik
weet niet precies of dat het karakter
heeft zoals in het dictum is aangege-
ven; ik wil er ook niet op vooruitlo-
pen. Ik ontraad de Kamer wel om de
minister daaraan te binden. Daarmee
zou u het normale verkeer tussen de
voorzitter van de raad van bestuur
en mij ernstig belasten door een
bepaalde beleidsruimte volledig in te
vullen. Ik meen dat dit niet verstan-
dig is. Ik ben politiek verantwoorde-
lijk en snap heel goed dat het
verstandig is om in de tussentijd
geen gekke dingen te laten gebeu-
ren.

Mevrouw Noorman-den Uyl (PvdA):
Ik dank de minister voor zijn
toezegging. Wil hij bij de globale
gegevens die hij zal verstrekken in
ieder geval een onderscheid maken
tussen de kosten van gebouw B van
het bestuur en de andere gebouwen?
Dat is een van de dwingende
kwesties.

Minister De Geus: Dat zeg ik graag
toe. In het debat van gisteren is
gebleken dat dit van groot belang is.
Het gaat mij om beide gegevens. Het
onderscheid daartussen is van
belang, omdat ik in die benchmark
met name datgene wil betrekken dat
betrekking heeft op het bestuurs-
centrum.

De motie van de heer De Ruiter,
mede ondertekend door mevrouw
Noorman-den Uyl, gaat over de
juistheid van de informatie. Ik heb
net aangegeven dat ik een zelfstan-
dig oordeel wil vormen over de
informatie zoals die is toegezegd. Ik
wil daar geen onderzoek naar
entameren. In het normale verkeer
met de raad van bestuur wil ik een
zelfstandig oordeel vormen over de
verkregen gegevens. Dat kan
inhouden dat ik daar nadere vragen
over heb. Ik ga daar nu niet verder
op in. Wat dat betreft is de bedoeling
van de motie, om het gezonde
verkeer van informatie tussen raad
van bestuur UWV en de minister te
bevorderen, het steunen waard. Ik
denk echter niet dat het op dit
moment noodzakelijk is dat de
Kamer zich hierover uitspreekt. Ik
ontraad de Kamer deze motie.

De heer De Ruiter (SP): Ik vraag mij
af of het verkeer tussen de minister
en de raad van bestuur normaal is.
Het gevolg is immers dat hij met
verkeerde gegevens naar de Kamer
komt. Dat moet niet. De Kamer kan
daarmee niet akkoord gaan. Wij
willen de minister niet wegsturen.
Wij willen hem in bescherming
nemen.

Minister De Geus: Dat laatste stel ik
zeer op prijs. Als de heer De Ruiter
mij niet weg wil sturen, vraag ik hem
op dit moment het geduld op te
brengen en mij ook niet op pad te
sturen. Ik vraag hem te wachten op
de bevindingen van het onderzoek. Ik
wil een zelfstandig oordeel vormen
over de gegevens zoals die mij zijn
aangereikt door het UWV.
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De heer De Ruiter (SP): Wat als
blijkt dat de minister verkeerd
geı̈nformeerd is?

Minister De Geus: ’’What if-vragen’’
beantwoord ik niet op dit moment.

©

Staatssecretaris Rutte: Voorzitter.
Inzake de motie over de regionale
platforms arbeidsmarktbeleid heb ik
gisteren duidelijk gemaakt niet van
plan te zijn die subsidie verder voort
te zetten. Bij SUWI is een duidelijke
afspraak gemaakt dat de subsidie er
zou zijn voor drie jaar. Het zou een
kans zijn voor de RPA’s om goed uit
de startblokken te komen en zich te
vestigen. Dit moet verder worden
overgenomen door de deelnemende
partijen, de gemeenten, de
werkgevers- en de werknemers-
organisaties in de regio’s. Ik ben
voornemens voor het volgende jaar
een subsidiebedrag van 1 mln euro
ter beschikking te stellen voor
concrete projecten. Dat ligt er. Ik vind
dat wij er wat strenger in moeten
worden. Als wij afspreken dat er
sprake is van een subsidie van drie
jaar, moet het stoppen na drie jaar.
Er is gezegd dat zij goed werken. Het
onderzoeksrapport dat daarover is
verschenen, laat een wisselend beeld
zien. Het beste bewijs dat de
regionale platforms levensvatbaar
zijn, is als zij qua financiering
overgenomen worden door de
ondersteunende partijen. Het gaat
niet om grote bedragen. Dat valt
allemaal vreselijk mee. Vanuit
bestuurlijke zuiverheid en een
duidelijke, rechtstreekse lijn, moeten
wij het niet doen.

Mevrouw Noorman-den Uyl (PvdA):
De minister beschikt over een budget
om in dit soort stimulerings-
regelingen in het kader van SUWI
tijdelijk te voorzien. Er is ook ruimte
om dit in een geleidelijke afbouw te
financieren. De evaluatie laat zien dat
men goed op stoom is, dat er
landelijke dekking is, maar dat het
nog niet klaar is. Men moet geld
krijgen van verschillende partijen.
Dat lukt niet op zo’n korte termijn.
Verder legt de staatssecretaris een
claim van 1 mld euro bij de
gemeenten. Die hebben geen
wisselgeld meer in de achterzak. Gun
die gemeenten gewoon een afbouw
van twee jaar naar niks, zodat men
het geld bij elkaar kan sprokkelen.
Het is een belangrijk instrument voor

werkgelegenheid. Wij kunnen alle
instrumenten gebruiken om mensen
aan het werk te krijgen. Dit is een
vitaal instrument. Het feit dat
P&O-functionarissen in een bepaalde
regio met lijstjes aan tafel gaan om
mensen aan het werk te helpen,
maakt het de moeite waard om
ervoor te zorgen dat het kan blijven
voortbestaan. Kortom, mijnheer de
staatssecretaris, doe iets aardigs!

Staatssecretaris Rutte: Daartoe ben
ik altijd bereid. Wij doen trouwens
veel aardige dingen. Er zijn
stimuleringsregelingen voor het
stimuleren en faciliteren van de
vorming van bedrijfsverzamel-
gebouwen en de administratieve
voorbereiding daarvan. Er zijn
stimuleringsregelingen om te komen
tot een goede aanpak van de
fraudebestrijding. Er zijn
stimuleringsregelingen, ook gericht
op de gemeenten, om te komen tot
samenwerking tussen sociale
diensten. Ik ben dus aan alle kanten
aardig, niet alleen omdat ik aardig
wil zijn, maar vooral ook omdat het
in het overleg met de gemeenten
wordt gezien als een belangrijke
besteding van rijksgeld. Het zijn
allemaal stimuleringsregelingen,
subsidies die gericht zijn op
eindigheid. Ook deze regeling is
gericht op eindigheid. Het gaat niet
om grote bedragen. Als deze
organisaties bereid zijn ermee door
te gaan, dan moeten ze er ook geld
in steken. Het is afgesproken voor
drie jaar. Iedereen heeft het einde
kunnen zien aankomen. Alle partners
hebben drie jaar de tijd gehad om de
financiering structureel vorm te
geven. Ik ben echt van mening dat
wij dit niet moeten voortzetten. Het
moet echt een keer klaar zijn. Ik
ontraad dus de aanvaarding van de
motie.

Mevrouw Noorman-den Uyl (PvdA):
Nog een piepkleine interruptie. Mijn
voorstel is ook eindig, alleen iets
milder. Sommige platforms zijn later
gestart, omdat alles tegelijk moest
gebeuren: én SUWI en de vorming
van CWI. Niet iedereen kan alles
tegelijk. Geef ze even de tijd om het
wat geleidelijker af te bouwen. Dat is
het enige wat ik van u vraag. Het is
een graankorrel op het enorme
budget dat u beheert om het in
goede banen te leiden. Help die
mensen gewoon verder aan het
werk.

Staatssecretaris Rutte: Wij moeten
dat geld goed besteden. Wij geven
veel geld aan de andere
stimuleringsregelingen die ik heb
genoemd. Bij voortzetting van deze
regeling gaat het ook weer om een
flink bedrag. Wij hebben geen geld
zat, zoals ik mevrouw Noorman hoor
zeggen. Die potten zijn leeg. Dat
betekent dat wij elke euro moeten
omdraaien en verstandig moeten
besteden. Er was afgesproken dat wij
het voor drie jaar zouden doen. Ik
vind echt dat de RPA’s het zelf
moeten overnemen. Nogmaals,
RPA’s die goede projecten hebben,
kunnen die indienen. Ter ondersteu-
ning daarvan is er nog maximaal 1
mln euro in 2004. Ik vrees dat wij
elkaar vandaag niet op dit punt gaan
vinden.

Mevrouw Verburg heeft een motie
ingediend om de SNO’s om te zetten
in prestatiecontracten. Ik moet haar
eerlijk zeggen dat ik daarmee
worstel, omdat ik nog niet helemaal
scherp heb wat precies het verschil
is tussen een prestatiecontract en
een SNO. De vraag moet waarschijn-
lijk zijn welke gevolgen verbonden
zouden kunnen worden aan een
prestatiecontract zoals zij zich dat
voorstelt. Ik weet niet of het
staatsrechtelijk kan, voorzitter, maar
om tot een goede weging van de
motie te kunnen komen, zou ik
eigenlijk de indienster ervan willen
verzoeken om op dat punt een
toelichting te geven. Ik vermoed dat
bedoeld is dat een CWI wordt
verplicht een soort strafboete te
betalen aan de onderliggende
gemeenten. Daarmee zou ik moeite
hebben. Als het de bedoeling is om
te komen tot een sluitend netwerk
van afspraken in lijn met en binnen
de kaders van SUWI waarmee wordt
toegezien op de gegevensoverdracht
van UWV en CWI naar gemeenten en
van CWI naar UWV en voor zover
noodzakelijk ook van gemeenten
naar CWI, dus als het de bedoeling is
de SNO-structuur een extra borging
te geven binnen de SUWI-kaders en
zonder boetesysteem, dan beveel ik
de Kamer aanvaarding van de motie
graag aan.

Mevrouw Verburg (CDA): Dat laatste
is het geval. Wij willen ervoor zorgen
dat de afspraken tussen gemeenten
en CWI en tussen UWV en CWI
zodanig zijn dat ze ook nagekomen
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kunnen worden en dat de naleving
ervan op de een of andere manier
kan worden afgedwongen.

Staatssecretaris Rutte: Ik kan de
Kamer aanvaarding van de motie
aanbevelen voor zover het niet de
bedoeling is dat de gemeente een
rekening naar het CWI kan sturen
met de mededeling: u hebt zich niet
gehouden aan een bepaald
onderdeel van het prestatiecontract.
Ik kan mij in de motie vinden als het
de bedoeling is daarmee de
SNO-structuur extra stevig neer te
zetten in de vorm van prestatie-
contacten waarbij volstrekt helder is
wat partijen aan elkaar moeten
leveren.

Mevrouw Verburg (CDA): Over het
laatste is natuurlijk nog niet het
laatste woord gezegd, want als je
prestatieafspraken maakt, heb je ook
een stok achter de deur nodig. Dat
maakt ook onderdeel uit van de
bedoeling van mijn motie. Ik vind dat
eerlijk gezegd een punt van verdere
uitwerking in het kader van de Wet
werk en bijstand.

Staatssecretaris Rutte: Als dat
onderdeel van de uitwerking
plaatsheeft in het debat dat wij later
dit jaar voeren over die wet, dan kan
ik aanvaarding van de motie in
algemene zin van harte aanbevelen.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, over de
ingediende moties aan het einde van
de vergadering te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van een algemeen overleg
op 26 juni 2003 over kinderopvang.

©

Mevrouw Tonkens (GroenLinks):
Voorzitter. Er is veel commotie over
het uitstel van de Wet basis-
voorziening kinderopvang. Vanmid-
dag bleek dat de minister erkent dat
dit voor sommige mensen grote
gevolgen heeft; welke precies, dat is
niet helemaal duidelijk, dat gaf de
minister ook toe. Ik vroeg om een
quick-scan om hierin op korte termijn
inzicht te verschaffen, zodat we er
snel voor kunnen zorgen dat mensen

er geen last van hebben. Vandaar
mijn motie.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

overwegende dat anticiperend op de
invoering van de Wet basis-
voorziening kinderopvang (Wbk)
gemeenten subsidie(relaties)
afbouwen en werkgevers de
bijdragen verlagen;

overwegende dat het onduidelijk is
op welke schaal dit plaatsvindt en
welke gevolgen dit heeft voor
gebruikers van kinderopvang en deze
onduidelijkheid ongewenst is;

verzoekt de regering, zo spoedig
mogelijk door middel van een
quick-scan de gevolgen te onderzoe-
ken die het uitstel van de Wbk heeft
voor de afbouw van subsidierelaties
en het verlagen van de bijdragen van
werkgevers en welke effecten dit
heeft op de vraag naar kinderop-
vang, en hierover de Kamer voor
1 september te informeren,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door het lid Tonkens.
Naar mij blijkt, wordt zij voldoende
ondersteund.

Zij krijgt nr. 118 (28600-XV).

Mevrouw Tonkens (GroenLinks): Ik
ga verder over het uitstel van de Wet
basisvoorziening kinderopvang. Ik zei
al dat dit tot problemen leidt. Een
uitstel tot 2005 is al erg genoeg,
maar het lijkt ons logisch dat de
garantie komt van niet nóg een jaar
uitstel; zoiets is er namelijk al
herhaaldelijk geweest. We willen dus
de garantie dat deze wet in ieder
geval in 2005 wordt ingevoerd en dat
de financiën tegen die tijd ook zijn
geregeld. Ook daarvoor dien ik een
motie in.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

overwegende dat de regering als
doelstelling heeft dat bij invoering

van de wet in 90% van de cao’s een
bijdrage voor kinderopvang is
opgenomen;

overwegende dat een verplichte
werkgeversbijdrage volgens de
regering in beeld komt als de
werkgeversbijdragen achterblijven en
de kosten voor de overheid voor de
compensatieregeling te zeer zouden
oplopen;

constaterende dat de invoering van
de Wet basisvoorziening kinderop-
vang (Wbk) is uitgesteld tot 2005
vanwege een tekort van 400 mln
euro voor de financiering van de
nieuwe wet, en dat dit tekort mede
wordt veroorzaakt door het
achterblijven van de vrijwillige
bijdrage van werkgevers aan
kinderopvang;

constaterende dat voor de invoering
van de wet in 2005 een bedrag van
100 mln euro is gereserveerd en dat
er daardoor nog steeds een gat van
300 mln euro overblijft;

overwegende dat een tekort niet
nogmaals mag leiden tot uitstel van
de invoering van de Wbk;

verzoekt de regering, de invoering
van de Wbk in 2005 te garanderen en
voor het nog niet ingevulde tekort
ook naar de financiering buiten de
rijksfinanciën te kijken,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door het lid Tonkens.
Naar mij blijkt, wordt zij voldoende
ondersteund.

Zij krijgt nr. 119 (28600-XV).

©

Minister De Geus: Voorzitter. Dit
waren twee moties naar aanleiding
van het debat van vanmiddag. De
eerste dringt aan op een onderzoek.
Vanmiddag gaf ik al aan dat ik mijn
energie niet wil richten op onder-
zoek, maar op direct overleg met de
belangrijke partijen in dezen: de
gemeenten en de sociale partners,
werkgevers en werknemers. Ik weet
nu dat aan beide kanten risico’s
bestaan: bij de gemeenten het risico
van mogelijk terugtrekkende
bewegingen in de subsidies en bij de
werkgevers dat van het schuren van
de werkgeverbijdragen – voor de
insiders is dat bekende taal. Ik
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